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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

راه جدید مدعیان اصلاحات برای فرار از مسئولیت
جلایی پور: قرار بود صدای مطالبات مردم باشیم نه مجری آن!

سرویس سیاسی- 
مــرور کلی شــماره دیروز روزنامه های اصلاح طلب حاکی از آن بود کــه موضوع اختلاف آیات یزدی و آملی لاریجانی 
همچنان سوژه روزنامه های اصلاح طلب است تقریباً اکثر روزنامه های اصلاح طلب به طور زنجیره ای به این مسئله دامن زده  
و به واکنش سازی حول آن پرداختند. همچنین اعتراض و جدال بر سر انتشار یک کلیپ چنددقیقه ای از کشتار سگ های 
ولگرد و همچنین  تردد برخی سلبریتی ها و معلمان خصوصی با آمبولانس در تهران از دیگر سوژه هایی است که از سوی 

این رسانه های مورد توجه قرار گرفته است. 
روزنامه اعتماد روز گذشته در مطلبی به نقل از حمیدرضا جلایي پور، فعال سیاسی اصلاح طلب نوشت: »اصلاح طلبان 

بیشتر نه نماینده بلكه صداي بخشي از مردم بوده و هستند.«
این روزنامه نوشت: »مهم ترین علتي که ایران قدرت اقتصادي نیست، این است که ما حكمراني شفاف و کارا و دربرگیرنده 
و در خدمت معیشت مردم نداریم... حكمراني که همه را نمایندگي کند، نداریم. لذا اصلاح طلبان روي این نقطه حساس یا 
داروي شفابخش ایران دست گذاشته اند؛ حكمراني خوب. ولي در این حوزه و براي پیچیدن نسخه، منافع گروه هاي پر قدرت 
هست، مقاومت مي شود. تا وقتي که مردم به جریان اصلاحي راي مي دهند و حمایت مي کنند، مقداري جلو مي رویم، اگر 
راي ندهند، کمتر جلو مي رویم.« اعتماد به نقل از این فعال اصلاح طلب نوشت درباره اینكه »آیا این موضوع را قبول دارید 
که جامعه از اصلاح طلبان جلوتر است،«، نوشت: »مگر اصلاح طلبان چه مي کرده یا مي کنند؟ آنها مطالبات دموکراتیک را 
مطرح مي کنند، مانند مولفه هاي حاکمیت قانون، دموکراسي و حكمراني خوب. این خواسته ها باید در حاکمیت اجرا شود. 

حاکمیت باید بخواهد در حالي که زیاد نمي خواهد و مقاومت مي کند.
گفتنی است آوار ناکارآمدی بر پیكر اصلاح طلبان این روزها وضعیت به هم ریخته ای را در این اردوگاه حاکم کرده است. 
فتح تمام صندلی های حاکمیت توسط جریان اصلاحات و نزدیكان اعتدالی آنان، بدنه این جریان را شدیدا به حفظ قدرت و 
پیشبرد برنامه های سیاسی امیدوار کرده بود اما عمر این امیدواری البته بسیار کوتاه بود و دیری نگذشت که اشباع ناکارآمدی 
جریان اصلاحات به جایی رسید که حتی صدای نیروهای اصلی خودشان را هم درآورد. عملكرد ضعیف نیروهای جریان 
اصلاح طلب در مجلس و فراکسیون امید و همچنین شورای شهر تهران که منجر به انتخاب سه شهردار در عرض کمتر از 
دو سال شد و اکثریت شهروندان را از عملكرد شهرداری تهران ناراضی کرد از یک سو، و معضل ضعیف ترین دولت تاریخ 
جمهوری اسلامی که اصلاح طلبان روی کارآورده اند از سوی دیگر سبب شده است تا نیروهای سیاسی این جریان برای فرار 

از مسئولیت مشكلاتی که برای مردم در دوره مدیریتشان ایجاد کرده اند، هر روز یک بهانه جدید بتراشند. 
هیاهوی رفراندوم برای به حاشیه رفتن زنگ حساب

روزنامه آرمان در مطلبی نوشت:»جامعه ایرانی در حوزه های مختلف دارای مسائل و مشكلاتی است که گاه به سطح 
اختلاف مطالبات میان مردم و مسئولان  می رسد. در این بین بسیاری اصل ۵۹ قانون اساسی یعنی رفراندوم و مراجعه به 
آرای عمومی را بهترین راه برای حل مسائل مورد اختلاف می دانند. گرچه از این اصل یكی دوبار در تاریخ جمهوری اسلامی 
استفاده شده، اما تاریخ نشان داده که این اصل قانون اساسی ظرفیت بسیار گسترده ای در حل مسائل و مشكلات کشور 

در حوزه های مختلف دارد«.
چندی پیش »صادق خرازی« فعال سیاسی اصلاح طلب با  اشاره به اظهارات دولتمردان درباره اختیارات دولت و بازنگری 
در قانون اساسی و برگزاری رفراندوم گفته بود:»مشكل کشور، مشكل قانون اساسی نیست، اگر تمام اختیارات هم واگذار 
شــود اما مدیریت قوی و دارای برنامه وجود نداشته باشد، نتیجه همان می شود که قبلًاً بود...مفاد قانون اساسی باید اجرا 

شود. نمی شود یكجا قانون را قبول داشت و جای دیگر خواهان تصرفات فراقانونی شد.«
»علی صوفی« وزیر تعاون دولت اصلاحات نیز پیش از این گفته بود:»مدت هاست که شاهد تشكیل نهاد جدیدی تحت 
عنوان شورای عالی هماهنگی اقتصادی متشكل از سران قوا و به ریاست رئیس جمهور با اختیارات بسیار بالا و فراقانونی 
هستیم. بدین نحو که اگر چیزی را مصلحت دیدند که در قانون وجود نداشته می توانند اجرا کنند و بعداً به مجلس مراجعه 

کرده و آن را قانون کند. آقای رئیس جمهور در این حد اختیارات دارد اما اتفاق خاصی نیفتاده است.«
در حال حاضر 6 سال از عمر دولت آقای روحانی سپری شده است. هر طور محاسبه کنیم، به یک نتیجه می رسیم و 
آن اینكه، اکنون زنگ حساب دولت است. دولتمردان باید پاسخ دهند که در حوزه های مختلف و به خصوص در اقتصاد و 

سیاست خارجی، چه مقدار از وعده ها عملی شده است.
هیاهوهای مدعیان اصلاحات به هیچ عنوان با هدف گره گشایی از مشكلات مردم صورت نمی گیرد، بلكه هدف اصلی، 

به حاشیه رفتن مشكلات مردم و همچنین به حاشیه رفتن زنگ حساب دولت است.
اگر تدبیر برجام در  ترکمانچای بود!!

روزنامه شرق دیروز در سرمقاله خود که به قلم »سید مصطفی  هاشمی طبا« نوشته شده؛ آورده است: »دکتر روحانی، 
رئیس جمهوری و دکتر ظریف، وزیر امور خارجه، با وجود همه حملات ناجوانمردانه ای که در رابطه با برجام به ایشان شده 
و می شود، هرگز استدلال های محكمی را که در دفاع از برجام دارند و بیان آن موجب سوءاستفاده دشمن می شود، بر زبان 
نرانده اند و همچنان استدلال هایی را که دشمن نتواند از آن سوءاستفاده کند، در دفاع از توافق نامه برجام بیان کرده اند و 

داغ حسرت یک کلمه را که دشمن از آن سوءاستفاده کند، بر دل دشمن گذاشته اند.«
سپس این سرمقاله افزوده: »ریاست جمهور و وزیر امور خارجه می توانند کلماتی را در دفاع از برجام بر زبان آورند که 
مخالفان یا متظاهران به مخالفت با برجام، یكسره قانع یا از ادامه مخالفت ناامید شوند و این نویسنده نیز در اندیشه خود 
چنین استدلال هایی را دارد؛ اما بیان آن موجب سوءاستفاده دشمنان جمهوری اسلامی خواهد شد؛ بنابراین ایشان سختی 

حملات ناجوانمردانه را تحمل می کنند، بااین حال کلمه ای که موجب سوءاستفاده دشمن شود، بر زبان نمی رانند.«
در این باره لازم به ذکر است که متأسفانه مواردی از جانب برخی دولتمردان بر زبان رانده شد که دقیقاً محملی برای 
سوءاستفاده دشمنان فراهم آورد. چیزهایی نظیر »آمریكا با یک بمب می تواند تمام سیستم دفاعی ما را نابود کند!« و یا 
»خزانه خالی است« و... سپس نویسنده همه چیز را با هم خلط کرده و تا نهایتاً نتیجه ای بگیرد که آن نتیجه این است: 
منتقدان برجام با گروه موسوم به B همنوا هستند! در مسیر خلط همه چیز با هم نویسنده از قطع نامه ۵۹8 گرفته تا برجام 
همه موارد را به هم بافته و سپس در مسیر انطباق منتقدان برجام با مواردی در تاریخ مدعی شده: »البته در تاریخ امور مشابه 
کم نداریم؛ اصرار خوارج بر نكث پیمان توسط مولا علی )ع( و آنكه کوردلان پس از صلح امام حسن )ع( با معاویه به ایشان 
بی احترامی کردند از آن  جمله است و در همین راستا عقد قرارداد ترکمانچای که پس از اصرار برخی افراد به فتحعلی شاه 
برای حمله به قوای روس و متعاقبا شكســت ایران... اگر در آن موقع تدبیر لازم مانند برجام اتخاذ می شــد، چنین حقارت 

تاریخی همراه با از دست دادن سرزمین های اسلامی به ایران تحمیل می شد؟«
نكته جالب توجه این است که نویسنده پس از این انطباق تاریخی نادرست مدعی شده است: »آیا نمی دانند وقایع تاریخی 
امری بازگشت ناپذیر است و شعارهای پوچ و ادعاهای خارج از تدبیر جایی در اداره کشور و سرنوشت کشور و مردم ندارد؟«

افزایش 110 درصدی قیمت مسکن و خواب سنگین دولت
روزنامه مردم ســالاری در گزارشی به موضوع بحران مسكن و انفعال دولت پرداخت و نوشت: »میزان افزایش قیمت 
زمین مسكونی خالی یا ملک مسكونی کلنگی در شهر تهران، حتی از افزایش قیمت ارز هم بیشتر بوده است! بنا به آخرین 
گزارش مرکز آمار ایران، میزان افزایش قیمت زمین در بهار امسال نسبت به بهار سال گذشته، حدودا ۱۷۵ درصد بوده است. 

این آمار به تنهایی وضعیت آشفته  بازار مسكن و سطح سوداگری در این بازار را نشان می دهد.
در بازار مسکن دقیقاً چه می گذرد؟

این روزنامه اصلاح طلب در ادامه نوشت:»طبق گزارش مرکز آمار ایران، در بهار امسال، قیمت خرید و فروش آپارتمان 
مسكونی در سطح شهر تهران نسبت به بهار سال گذشته حدودا ۱۱۰ درصد افزایش یافته است. آیا مصرف کنندگان واقعی، 
درآمدهایشان کفاف این را می دهد که از پس این افزایش قیمت برآیند؟در تیرماه امسال، طبق گزارش بانک مرکزی، متوسط 
قیمت هر مربع واحد مسكونی در شهر تهران به بیش از ۱۳ میلیون و ۳۵۰ هزار تومان رسیده است. این عدد نجومی است 

و بسیاری از مشتریان عملًا با شنیدن این قیمت ها، عطای حضور در بازار مسكن را به لقایش می بخشند«.
مردم سالاری در ادامه نوشت:»بدون مداخله دولت در بازار مسكن، نه تنها مشكل قیمت ها بالای آپارتمان های مسكونی 
حل نمی شود، بلكه به دلیل کاهش سرمایه گذاری در ساخت مسكن، بستر افزایش قیمت ها در سالیان آتی نیز فراهم می شود. 
برای جلوگیری از یک بحران شــدید و طولانی در بازار مســكن، دولت باید در این بازار، دست به قیمت گذاری بزند و این 
قیمت گذاری باید تمام زنجیره های تأمین مسكن از زمین تا مصالح ساختمانی و نهایتا قیمت خرید و فروش آپارتمان مسكونی 

و اجاره بها را در برگیرد. دست روی دست گذاشتن و عدم مداخله در قیمت گذاری، تنها بحران مسكن را حادتر می کند.
گفتنی است دولتمردان از سال ۹۲ وعده داده بودند که مسكن اجتماعی برای مردم ایران ساخته می شود اما حتی ماکت 
این طرح نیز ساخته نشد، چه برسد به افتتاح و تحویل واحدها به مردم! این در حالی است که روحانی در جریان رقابت های 

انتخابات ریاست جمهوری وعده داده بود: »تأمین مسكن ارزان برای جامعه جزو برنامه های دولت تدبیر و امید است«.
وی همچنین در همان روزها تأکید کرد:»مســئله مســكن در اولویت دوم جوانان ]برای ازدواج[ است که به آن توجه 
ویژه ای دارم. همین مشكل اقتصادی بسیاری از ازدواج ها را به طلاق رسانده است«. روحانی در سال ۹۲ علی رغم انتقادهایی 
که به طرح مسكن مهر داشت در چندین نوبت قول داد که تا پایان فعالیت دولت یازدهم، طرح مسكن مهر تكمیل خواهد 
شد، در حالی که عباس آخوندی وزیر پیشین راه و شهرسازی مسكن مهر را طرحی مزخرف نامید و در پایان مسئولیتش 

در این وزارتخانه طلبكارانه گفت که افتخارش این است که در دوره مدیریت خود یک مسكن نساخته است. 
همچنین این روزها و در پی افزایش سرسام آور قیمت مسكن آن هم در سایه بی تدبیری و بی برنامگی دولت، وزیر راه و 
شهرسازی راهكار کاهش قیمت مسكن را نخریدن عنوان کرده بود، موضوعی که به سوژه طنز کاربران فضای مجازی تبدیل شد. 
از ســوی دیگر کارشناســان معتقدند که تولید مسكن توسط دولت در کنار اخذ مالیات از خانه های خالی، تأثیر قابل 
توجهی در کاهش قیمت مسكن و خانه دارشدن اقشار متوسط و ضعیف جامعه خواهد داشت. اما دولت تاکنون هیچ اقدام 

قابل توجهی درخصوص اخذ مالیات از واحدهای خالی انجام نداده است.

درمکتب امام

محمدرضاشاه رفت و رضاشاه آمد
قدرت دســت دكتر مصدق آمد لكن  اشــتباهات هم داشت. او براى مملكت 

مى خواست خدمت بكند لكن اشتباه هم داشت. يكى از اشتباهات اين بود كه آن 

وقتى كه قدرت دستش آمد، اين ]شاه[ را خفه اش نكرد كه تمام كند قضيه را... به 

قول بعضى كه »محمدرضاشــاه رفت و رضاشــاه آمد«! بعضى گفته بودند اين را به 

دكتر كه كار شــا اين شــد كه محمدرضاشاه رفت- خوب، محمدرضا آن وقت يك 

آدم بى عرضه اى بود و تحت چنگال او ]مصدق[ بود- او رفت و رضاشاه آمد يعنى 

يك نفر قلدر آمد.
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اگر نگاهی به تاریخ بشر از حضرت آدم )ع( تا خاتم ) صلی الله علیه وآله( و از صدر 
اسلام تا کنون بیندازیم، می بینیم که همواره تحولاتی در جوامع صورت گرفته است؛ 
اما بر اساس آنچه از تاریخ انبیاء و ائمه) علیهم السلام( به ما رسیده است، نمی توان 
هیچ زمانی را یافت که پیامبر یا امامی به همه اهداف خود در زمینه هدایت مردم 

رسیده باشد و همگان هدایت شده باشند.
جز حضرت سلیمان، اکثر پیامبران کشته، زندانی یا تبعید شده و مورد ظلم 
قرار گرفتند؛ به گونه ای که حضرت موسی که برانگیخته شد تا قوم بنی اسرائیل را 
از چنگال فرعون که آنها را به بردگی کشیده بود، نجات دهد، باز هم از طرف همین 
قومی که نجاتشان داده بود بقدری مورد آزار و اذیت قرار گرفت که خطاب به قوم 
خود فرمود: چرا مرا اذیت می کنید، در حالی که می دانید من پیامبر خدا هستم؟!

چنین آزارها و اذیت هایی شامل پیامبر خاتم )ص( و ائمه نیز شده است،لذا پیامبر 
اکرم می فرماید: هیچ پیامبری به اندازه من اذیت نشد. درباره حضرت علی )ع( نیز 
با اینكه ایشان خدمات بسیار مهمی را برای اسلام و جامعه انجام داده بود و مردم 
نیز به خوبی از آن آگاه بودند، اما مردم بیشــترین ظلم ها را نســبت به ایشان روا 
داشتند؛ امام حسن )ع( نیز بقدری اذیت شد که برخی صحابه او را مذل المؤمنین 
می خواندند! و بالاخره امام حسین )ع( را به فجیع ترین وضع به شهادت رسانده و 

خاندان او را به اسارت بردند.
وظایف ما در شرایط حاضر

نباید انتظار داشــت با چند سال تلاش و فعالیت، به نظامی دست یابیم که 
عاری از هرگونه مشكلات باشد؛ چرا که هیچ پیامبر و امامی موفق به این امر نشده 

است و این آرزویی دست نیافتنی است.
وظیفه ما درشرایط کنونی این است که باید دو معرفت را در خود ایجاد کنیم؛ 
اول شناخت دین، اوامر و معارف الهی و شناخت اولویت ها در شرایط فعلی و دوم 
شناخت ظروفی که این احكام باید در آنها جاری شود؛ یعنی قدرت تطبیق احكام 

بر موضوعات عینی و خارجی.
ضرورت شناخت اولویت ها 

راز ســكوت حضرت علی )ع( همین امر اســت؛ همچنین شناخت شرایط و 
اولویت ها، سبب شده تا اهل بیت )ع( توصیه به تقیه برای حفظ جان کنند؛ چون 
حفظ جان مؤمن واجب است؛ اما حفظ اصل دین، واجب تر است و هرکجا نجات 
دین متوقف بر دادن جان است، باید جان را فدا کرد و در اینجا تقیه معنایی ندارد.
امروز یكی از واجب ترین کارها برای ما ترویج حقایق و معارف الهی و اشاعه 
دین حق در عالم است تا تشنگان حقیقت که قلبی آماده دارند، بتوانند از نور این 

معارف بهره مند شوند.
البته باید شیوه انجام این واجب را نیز به خوبی بشناسیم؛ هر قومی آداب و 
فرهنگ مخصوص به خود را دارد و تا زبان و فرهنگ آن قوم را نشناسیم، نمی توانیم 

معارف را به آنها القاء کنیم.
لزوم پرهیز از افراط و تفریط در بیان حق

برخی بدون در نظر گرفتن شرایط، معتقدند باید به اسم از کسانی که مخالف 
اهل بیت )ع(بودند، ابراز انزجار کرد و از طرف دیگر برخی می گویند فقط مشترکات 
را در نظر بگیریم و اختلافات را فراموش کنیم! در حالی که هم افراط و هم تفریط 
مانع انجام وظیفه و رساندن حق به دیگران می شود. مهم این است که فرصت ها 

را برای تبیین معارف اهل بیت )ع( غنیمت بشماریم.
امروز ولایت فقیه، نماد اسلام و اساس تقویت اسلام در دنیاست، این مسئله 
حتی در کشور خودمان نیز نزد بسیاری از افراد، مغفول مانده است؛ در حالی که 
روایت می گوید حتی در ســفر چند روزه، اگر چند نفر بودید، حتما یكی از شما 

حاکم و رهبر باشد؛ آیا نباید برای میلیون ها انسان، حاکمی قرار داد؟!
سكولاریسم همان چیزی است که دشمنان اسلام به آن اعتقاد دارند؛ آیا دین 
فقط نماز و روزه اســت؟! امام)ره( می گفت: حفظ نظام، مهمتر از نماز است! حال 
آیا درست است که ما خودمان را به شكیات نماز و مطهرات مشغول ساخته و این 

مسائل مهم و تأثیرگذار اسلام را فراموش کنیم؟!
باید در هر منطقه از جهان، به گونه ای سخن گفت که برای مردم آن منطقه 
قابل شــناخت، ساده و دلپذیر باشد؛ محتوا باید روان و متناسب با فهم مردم و با 
شناخت فرهنگ آنها باشد.این امر، از مقوله فرهنگی است، مسائل فرهنگی مهمترین 
مسائلی است که انسان با آن سروکار دارد؛ چون فعل انسانی ناشی از فهم و اعتقاد 

است و انسانیت انسان به همین امور فرهنگی است.
سخنرانی آیت الله مصباح یزدي )دام ظله( 
در دیدار با جمعی از طلاب خارجی عرب زبان؛ قم؛ 97/12/16 

زلال بصیرت روزهای  پنج شنبه منتشر می شود.

ولایت فقیه؛ نماد اسلام

رئیس  مجلس شــورای اسلامی گفت: 
کاهش وابســتگی به خارج موجب افزایش 
استقلال و کاهش تنش های اقتصادی ناشی 
از تحریم می شــود و باید در شرایط کنونی 
کاهش وابســتگی به خارج در دستور کار 

تولیدکنندگان و نظام باشد. 
علی لاریجانی در آیین افتتاح واحد صنعتی 
تولید انواع فیبر نــوری در منطقه ویژه اقتصادی 
ســلفچگان قم، افــزود: در قلمروهــای مختلف 
صنعت و کشاورزی، حلقه های مفقوده و درصدی 
وابســتگی به خــارج وجود دارد که با شــناخت 
ایــن حلقه ها، با اســتفاده از ظرفیــت نیروهای 
 داخلــی باید به دنبال خودکفایی در این زمینه ها 
باشیم. وی اظهار داشت: حدود ۲۵ درصد صنعت 
نساجی کشور به خارج وابستگی دارد و این موجب 
شــد تا با اعمال تحریم، این صنعت با چالش های 
جدی در تامین مواد اولیه خود مواجه شــود که 
برنامه ریزی برای به حداقل رسیدن این وابستگی 

ضروری است.
وی گفت: اســتقلال تنها در امور سیاســی 
محدود نیســت بلكه باید تلاش کرد تا استقلال 

کشور در تمامی زمینه ها محقق شده و وابستگی 
به خارج به حداقل برسد.وی با تاکید بر شناسایی 
و رفع رخنه های اقتصادی کشور ادامه داد: تضمین 
استقلال اقتصادی کشــور در گرو درون زا شدن 
اقتصادی اســت و نخبگان و مسئولان کشور در 
کاهش این وابستگی به خارج وظیفه سنگینی دارند.

لاریجانی اظهار داشت: انقلابی بودن در شرایط 
کنونی به معنای تلاش برای ایجاد وفاق داخلی و 
هم افزایی برای مقابله با هجمه های اقتصادی است.

وی افزود: در شرایطی که دشمن برای ضربه 
به بخش های مختلف کشور هجوم آورده است، باید 

با وفاق ملی مانع این توطئه شوم دشمن شویم.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: کمک به تولید، ایجاد وفاق و بسترسازی 
برای تولید از مصادیق انقلابی بودن در شــرایط 

کنونی است.
وی با انتقاد از برداشــت های  اشــتباه برخی 
مدیران از قانون در کشور بیان کرد: از قانون می توان 
تفسیرهای گوناگون داشت و امروز مدیران اجرایی 
برای حل مشكلات تولید، از قانون باید تفسیرهایی 
در راستای حل این مشكلات داشته باشند و تصمیم 

لازم را اتخاذ کنند.
لاریجانی با تاکید بر اینكه مقصود قانون گذار 
تسهیل در سرمایه گذاری و تولید در کشور است، 
افزود: قانون برای روان شدن مسیر تولید در کشور 
اســت نه اینكه جلوی تولید گرفته شــود و باید 
مسئولان استانی و کشوری از قوانین در راستای 

حمایت از تولید استفاده کنند.
وی بــا بیان اینكه ســخت گیری بخش های 
نظارتی موجب محتاط شدن مسئولان شده است 
گفت: این ســخت گیری موجب می شود تا موانع 
تولید افزایش یافته و صدور مجوزها با تاخیر فراوان 
مواجه شــود.وی با بیان اینكه برای مدیر اجرایی، 
شــجاعت در تصمیم گیری مهم است گفت: باید 
نظارت صورت گیرد تا خلاف قانونی انجام نشــود 
ولــی نباید این نظارت ها به گونه ای باشــد که در 

مدیران واهمه ایجاد کند.
رئیس  مجلس شــورای اسلامی گفت: قانون 
ارزش  افزوده جدید در دســتور کار مجلس است 
تا مشكلات شهرک های صنعتی و صنایع تولیدی 
برطرف شود.وی منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان را 
ازجمله سرمایه های قم دانست و گفت: این استان 

به دلیل نزدیكی به تهران نیازمند جهش در صنعت 
و تولیدهای مختلف است که باید از مزیت های این 

منطقه ویژه اقتصادی بیشتر استفاده شود.
واحد تولیدی انواع فیبر نوری در قم 

افتتاح شد
واحد صنعتــی تولید انواع فیبــر نوری، روز 
چهارشــنبه طی آیینی با حضور علی لاریجانی، 
رئیس  مجلس شورای اسلامی و بهرام سرمست، 
اســتاندار قم در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان 

این استان به بهره برداری رسید. 
این واحد تولیدی به عنوان نخســتین واحد 
تولیدکننده کابل فیبر نوری این دور در کشــور، 
از جملــه معدود کارخانه هایی تولید فیبر نوری و 

تجهیزات شبكه های فیبر نوری است.
مرحله نخست مجتمع تولید انواع فیبر نوری 
که بیش از ۵۰۰ میلیارد ریال برای افتتاح آن هزینه 
شده، توان تولید روزانه ۴۰ کیلومتر انواع فیبر نوری 
را دارد. این مجتمع علاوه بر سالن های تولید، دارای 

آزمایشگاه مجهز نیز است.
مراحل ساخت این واحد تولیدی در سه مرحله 

طراحی  شده است. 

لاریجانی: 

كشور نیازمند كاهش وابستگی اقتصادی به خارج است

رئیس مرکز پیوند و بیماری های وزارت 
بهداشت جزییات اقدام دو مرحله ای وزارت 
بهداشت برای تسهیل ارائه داروهای بیماران 

خاص را تشریح کرد.
مهدی شادنوش در این رابطه به ایسنا گفت: 
در حال حاضر در مرحله صدور حواله الكترونیكی 
بــرای داروهای پیوند و داروهای بیماران خاص 
هســتیم که در تهــران به طور کامــل برای 
داروهای پیوند اجرایی شــده و در زمینه برخی 
بیماری های خاص مانند ام اس و سرطان نیز در 

حال تكمیل است.
شادنوش افزود: در گام اول روال کار به این 
صــورت خواهد بود که بعد از تجویز نوع  دارو و 

میزان آن از ســوی پزشــک،   بیمار به معاونت 
درمان دانشــگاه علوم پزشكی مربوطه مراجعه 
می کند و اطلاعاتش در سامانه ای ثبت می شود، 
سپس نزدیک ترین داروخانه به محل زندگی یا کار 
بیماران تعیین می شود و می توانند از آن داروخانه، 

داروهایشان را دریافت کنند.
وی ادامه داد: حال اگر دارو یا میزان آن دچار 
تغییر شود، صرفا با مراجعه بیمار به مسئول فنی 
داروخانه مربوطه، امكان تغییر در سامانه وجود 
دارد که بعــد از تایید کارشــناس مربوطه در 
دانشگاه، دســتور جدید پزشک قابلیت اجرایی 
خواهد داشت که این اقدام به ما کمک می کند 
که بدانیم در هر زمانی،  در هر نقطه از کشــور،  

چه بیمار خاصی با چه کد ملی، با چه دارو و به 
چه میزانی نیازمند دارو است و این باعث می شود 

که بتوانیم وضعیت دارو را مدیریت کنیم. 
رییس مرکز پیونــد و بیماری های وزارت 
بهداشت  با بیان اینكه با این اقدام دارو حتما به 
دست نیازمند واقعی اش می رسد، اظهارداشت: با 
توجه به اینكه قیمت داروهای خاص در کشور 
ما از کشورهای همســایه بسیار پایین تر است 
و بســیاری از اوقات این داروها قاچاق معكوس 
می شــوند، با این اقدام مدیریت مناســبی در 
بــازار این داروها اتفاق می افتــد و از قاچاق آن 

جلوگیری می شود.
شــادنوش با بیان اینكه بعد از اینكه حواله 

الكترونیكی تكمیل شد و دانستیم که هر بیمار، 
با چه کد ملی و در چه آدرسی نیازمند چه میزان 
دارو است،  تصریح کرد: در گام دوم دارو را درب 
منزل به بیماران تحویل می دهیم و کسانی هم 
که باید داروهایشــان را در مراکز درمانی تزریق 
کنند، آن ها را در مراکز درمانی قرار می دهیم تا 

بیمار به آنجا مراجعه کند.
وی با بیان اینكــه در تهران گام اول یعنی 
صدور حواله الكترونیک تقریبا تا دهم شهریور ماه 
کامل خواهد شد و گام به گام و استان به استان 
برنامه را در سطح کشــور گسترش می دهیم، 
تصریح کرد: تا پایان امســال همه کشور تحت 

پوشش گام اول این برنامه قرار می گیرد.

وزارت بهداشت اعلام کرد

تأمین »داروهای بیماران خاص« به زودی تسهیل می شود

سخنگوی قوه  قضائیه خبر منتشر شده در فضای مجازی مبنی بر استعفای 
دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضائیه را تکذیب کرد.

غلامحسین اسماعیلی در واکنش به ادعاهایی در فضای مجازی مبنی بر استعفای 
محمدجواد لاریجانی، به تسنیم گفت: این خبر نیز مانند بسیاری از اخباری که این 

روزها در فضای مجازی منتشر می شود، صحت ندارد و دروغ است.
سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به سؤال دیگری درباره آخرین وضعیت پرونده 
مدیرعامل ایران خودرو نیز گفت: همكاران قضایی از نامبرده تحقیقات را انجام داده اند 

اما فعلًا از نتیجه تحقیقات و تصمیم اتخاذ شده، اطلاعی ندارم.

سخنگوی قوه  قضائیه:
استعفای »محمدجواد لاریجانی« 

صحت ندارد

اهواز - خبرنگار کیهان:
نماینده ولی فقیه در خوزستان از دستور رهبرمعظم انقلاب به رئیس جمهور 

برای رفع مشکل آب و فاضلاب اهواز خبر داد.
حجت الاسلام عبدالنبی موسوی فرد درحاشیه سومین نشست تخصصی کمیته بانوان 
شورای اسلامی شهر اهواز بیان داشت: سطح گسترده ای از فاضلاب سطح شهر اهواز را 
فراگرفته لذا در دیداری که بامقام معظم رهبری داشتم پیرامون مشكلات خوزستان از 

جمله مشكل شبكه آب و فاضلاب اهواز با ایشان صحبت کردم.
وی  افزود: رهبری فرمودند آیا راهكاری برای این مشــكل دارید؟ که به طرح هایی 
که در خرمشهر اجرا شده بود اشاره شد لذا ایشان فرمودند همین مسیر را ادامه بدهید و 
قول پیگیری دادند؛ چند روز پیش از دفتر ایشان تماس گرفتند و اعلام کردند، رهبری 
به وزیر کشور ماموریت داده اند تا تحقیقات میدانی در این زمینه صورت بگیرد و نتیجه 

را به ایشان اعلام کنند. 
 امام جمعه اهواز با اشاره به اینكه رهبری در تاریخ ۲۲ مرداد امریه ای به رئیس جمهور 
مبنی بر تامین اعتبار طرح فاضلاب اهواز صادر کردند تاکید کرد: صرف اینكه طرحی وارد 
بودجه شود به تنهایی مشكلی را حل نمی کندکما اینكه طرح فاضلاب اهواز نیز در بودجه 

دیده شده ولی تا پیگیری جدی صورت نگیرد کار به سرانجام نمی رسد.
موسوی فرد بیان کرد: نماینده ولی فقیه برای کاهش مشكلات استان از ظرفیت های 

ممكن استفاده می کند.
معضل شــبكه آب و فاضلاب اهواز از مشكلات زیرساختی این کلانشهر  است که 

اجرای طرح جامع آن به ۴ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز است.

دستور رهبر معظم انقلاب به رئیس جمهور 
مبنی بر رفع مشکل آب و فاضلاب اهواز

دولت یازدهم و دوازدهم حسن روحانی 
در طول 6 سال گذشته ۸ دیدار با رهبر انقلاب 
اسلامی داشته است که ایشان نکات بسیار 

زیادی در این باره به دولت فرموده اند.
اعضای دولت حسن روحانی به مناسبت های 
مختلف از جمله هفته دولــت دیدارهایی با رهبر 
انقلاب داشته اند که در دیدارها نكات بسیار مهمی 

از سوی رهبری به دولت اعلام شده است.
نخســتین دیدار اعضای هیئت دولت و حسن 
روحانی با رهبر انقلاب به تاریخ 6 شــهریور ســال 
۱۳۹۲ و چند روز بعد از مراســم تحلیف و تنفیذ 
رئیس جمهور برمی گردد. این دیدار با حضور اعضا و 

وزرای دولت برگزار شد.
در این دیدار حضرت آیت الله العظمی  خامنه ای 
به چند نكته مهم  اشاره کردند. ایشان شاخص های 
مهم دولت مطلوب، را »سلامت اعتقادی و اخلاقی«، 
»خدمت به مردم«، »عدالت«، »سلامت اقتصادی 
و مبارزه با فســاد«، »قانون گرایــی«، »حكمت«، 
»خردگرایی و تكیه بر ظرفیت درون زای« کشــور 

دانستند.
دو دیدار هم حسن روحانی در سال های ۱۳۹۲ 
و ۱۳۹۳ با رهبر انقلاب در آستانه سفر به نیویورک 

داشت که خبری از آن منتشر نشد.
دومیــن دیدار اعضای هیئت دولت و حســن 
روحانی با رهبر انقلاب در ۲۳ تیر ماه سال ۱۳۹۳ 
انجام گرفت. رهبر انقلاب اسلامی در بخش از سخنان 
خود، با اســتناد به بخش هایی از فرمان حكومتی 
حضرت امیرالمؤمنین علی  علیه السلام به مالک  اشتر، 
توصیه هایی کلی درخصوص مراقبت از بیت المال و 
حساس بودن نسبت به چگونگی استفاده از آن، و نیز 
پرهیز از »اقدام شتاب زده در هنگام عصبانیت، تندی 

اخلاق، تیزی زبان و نخوت و غرور«، بیان کردند.
دیدار کوتاه اما قابل تأمل 

بعد از امضای برجام
سومین دیدار حســن روحانی به همراه دولت 
یازدهم در ۲۳ تیر ســال ۱۳۹۴ و در بعد از امضای 
برجام صورت گرفت. رهبر انقلاب در دیدار و سخنان 
کوتاه عمل صالح را بهترین ذخیره دوران مسئولیت 
هر فرد برشمردند و افزودند: مردم در »قضاوت هایِ 
با فكر و تأمل و جمع بندی شده«، اشتباه نمی کنند 
بنابراین از اینگونه قضاوت های مردم می توان فهمید 
که کدام مســئول صالح اســت و کدام نه. ایشان 
همچنین گفتند: پشتوانه روحی، معنوی و فكری، 

عامل اصلی حل همه مشكلات است.
چهارمیــن دیــدار دولت یازدهــم با حضرت 
آیت الله العظمی  خامنه ای در هفته دولت سال ۱۳۹۴ 

صورت گرفت. رهبر انقلاب در این دیدار به اعضای 
دولت فرمودند که مردمی بودن و نشست و برخاست 
با مردم، وسیله قرار ندادن مسئولیت برای تأمین مالی 

آینده  خود برای کابینه مهم است.
رهبر انقلاب، در عین حال، در بحث هسته ای، 
احتمال بی توجهی به اهداف دشــمنان را از جمله 
نگرانی ها و دغدغه های خود برشــمردند. حضرت 
آیت الله العظمی خامنه ای هوشیاری در مقابل تلاش 
دشــمن را برای نفوذ پیچیده و تدریجی، ضرورتی 
عینی برشمردند و تأکید کردند: باید در هر شرایطی 
در اتخاذ مواضع انقلابی صراحت داشت و صریح و 
بدون رودربایستی، در مقابل دشمن مواضع انقلاب و 
مبانی امام بزرگوار را بدون  ترس و خجالت بیان کرد.

ایشــان اقتصاد را اصلی ترین اولویت کشــور 
برشمردند و چند نكته را در این زمینه بیان کردند 
که نكته  نخست »پیشرفت توأم با عدالت« بود. ایشان 
افزودند: باید مراقب بود در حرکت اقتصادی، فاصله  

طبقاتی پیش نیاید و فقرا پایمال نشوند.
دیدار بعدی دولت با رهبر انقلاب اســلامی در 
ماه رمضان ســال ۱۳۹۵ برگزار شد. رهبر انقلاب 
اسلامی خاطرنشان کردند: در شرایط فتنه همچون 
قضایای ســال 88، نباید سخن، ســكوت، اقدام و 
حتی نوع نگرش، موجب تقویت فتنه شود. حضرت 
آیت الله العظمی  خامنه ای افزودند: البته ممكن است 
برخی افراد به دلیل گرایش های خاص خود، تمایلی 
به حضور صریح در مقابل فتنه نداشته باشند اما نباید 

از او هم به نفع فتنه بهره برداری شود.
رهبر انقلاب اســلامی در همین خصوص به 
موضوع اخیر حقوق های کلان  اشاره و تأکید کردند: 
موضوع حقوق های نجومی، در واقع هجوم به ارزش ها 

است. .. و باید حتماً با آن برخورد شود.
دیدار بعدی دولت با رهبری در شهریور همین 
ســال رخ داد. رهبری در این دیدار فرمودند: دولت 
نباید به هیچ وجه خود را سرگرم بحثهای انتخاباتی 
کند بلكه باید تا آخرین روز کاری، برای کار، تلاش 
و حل مشــكلات برنامه ریزی کند و بهترین تبلیغ 
 بــرای دولت در رأس کار، اقــدام و عمل آن دولت 

است.
حضرت آیت الله خامنه ای، »واگذاری اختیارات 
تصمیم گیری به استان ها«، »هدایت تسهیلات بانكی 
و همچنین حجم عظیم نقدینگی به سوی تولید«، 
»مشــوّق های صادراتی«، »پرداخت به موقع بهای 
محصولات کشاورزی« و »توجه جدی به روستاها 
و صنایع تبدیلــی« را از جمله اقدامات اساســی 
و ممكن برای عملی شــدن سیاســت های اقتصاد 

مقاومتی خواندند.

حضرت آیت الله خامنه ای فرمودند: انتقاد من 
به موضوع برجام به بدعهدی و خباثت طرف مقابل 

مربوط می شود نه عناصر خودمان.
نخستین دیدار اعضای دولت دوازدهم با رهبر 
معظم انقلاب اسلامی در شهریور سال ۱۳۹6 صورت 
گرفــت. حضرت آیت الله العظمی  خامنه ای در بیان 
توصیه  دوم، به لزوم داشتن »روحیه  جهادی و تلاش 
مضاعف و خستگی ناپذیر و بدون چشمداشت«  اشاره 
کردند و در توصیه  سوم، افزودند: اعضای دولت علاوه 
بر اینكه در تصمیمات دولت، مســئولیت مشترک 
دارند، باید با یكدیگر همكاری داشــته باشــند و 

به صورت تیمی  عمل کنند.
ایشان در توصیه ای دیگر خطاب به دولت گفتند: 
تحمل شــنیدن صدای مخالف را داشته باشید و با 
بالا بردن حلم خود که همان ظرفیت درونی است، 
از نقادی استقبال و استفاده کنید. »ارتباط نزدیک 
با مردم به منظور درک بهتر واقعیات زندگی مردم«، 
پنجمین توصیه  رهبر انقلاب بود و در همین خصوص 
خاطرنشان کردند: »داشتن بخش ارتباطات مردمی  
 قوی« و »ســفرهای استانی« بسیار خوب و مفید 

است.
حضرت آیت الله العظمی  خامنه ای ششــمین 
توصیه  خود را به موضوع »لزوم حفظ و تقویت روحیه  
مردمی و پرهیز از  اشرافی گری«، اختصاص دادند، و در 
بیان توصیه  هفتم افزودند: به حرکت های مردمی که 
غالباًً خودجوش اســت اعم از فرهنگی، اقتصادی و 
خدماتی همچون گروه هــای جهادی یا فرهنگی، 

کمک و مساعدت کنید.
دیــدار بعدی دولت دوازدهم در تیرماه ســال 
۱۳۹۷ صورت گرفت. داشــتن احساس مسئولیت 
مضاعف، عدم یأس و  ترس و منفی بافی و نمی شود 
و نمی توانیم و چكار کنیم مهم ترین بخش های این 
دیدار بود. رهبری دولت را به مثابه تیم ملی فوتبال 
تشبیه کردند که اگر خوب کار کنند، اما شكست هم 

بخورد همه مردم از آن حمایت می کنند.
برخورد قاطع با متخلفان توزیع ارز و دلار ۴۲۰۰ 
تومانی، مبارزه واقعی دولت با فساد و نداشتن بن بست 
در مسائل کشور مهم ترین نكته دیگر رهبر انقلاب 
به دولتمردان بود. ایشــان درباره برجام هم گفتند: 
ما یک روز مشكل اقتصادی کشور را موکول کردیم 
به برجام، ]امّا[ برجام نتوانســت مشكل اقتصادی 
کشور ما را برطرف کند و به ما کمک قابل توجّهی 
بكند؛ و نتیجه این شــد که مردم نسبت به برجام 

شرطی شدند.
آخرین دیدار اعضای هیئت دولت با رهبر انقلاب 
در شهریور سال ۱۳۹۷ صورت گرفت؛ یعنی دقیقاًً 

یک سال قبل!
رهبر انقلاب اســلامی در این دیدار با  اشاره به 
اینكه یک مســئله  مهم در زمینه  مسائل اقتصادی 
که مناســب است بنده تذکّر بدهم، بحث مدیریتّ 
اقتصادی است؛ دولت باید مدیریتّ کند اقتصاد کشور 
را. مدیریتّ را با تصدّیگری نباید  اشتباه کرد، گفتند: 
جلوی منافذ فساد بسته بشود و گرفته بشود، مدیریتّ 
اقتصادی یعنی این، هیچ ربطی به تصدّیگری ندارد.
ایشان افزودند: بخش دوّم هم مبارزه  با مفسد 
و بستن منافذ فساد است؛ چشمِ باز مدیران؛ آنچه 
نیاز است این است. ببینید، همین تازه یک گزارشی 
وزارت اطّلاعات برای ما فرستاد، من نگاه کردم این 
گزارش را دیدم از آبان ۹6 تا تیر ۹۷، ۵6 اخطار در 
مورد مسائل مربوط به فساد اقتصادی، به دستگاه های 

مختلف دولت از طرف وزارت اطّلاعات داده شده!
رهبر انقلاب گفتند: اوّلاً تأکید می کنم ارتباط 
روزافزون با همســایگان را. ما خب چهارده پانزده 
همســایه داریم، خیلی هایشان و اکثرشان کسانی 
هســتند که ما می توانیم بــا اینها ارتباطات خوب 
داشته باشیم. از فرصت ها استفاده کنیم. من پیغام 
دادم به شما راجع  به پاکستان که خب شما گفتید 
که مشغول مقدّمات هســتید که این کار را انجام 
بدهید. عراق هست، ترکیه هست، پاکستان هست، 
کشورهای آسیای غربی هست، جاهای دیگر هستند، 
بالاخره ما با این مجموعه  بزرگ در مسائل گوناگون 

می توانیم کار کنیم.
ایشان در ادامه فرمودند: اروپا جایی نیست که 
ما بتوانیم برای مســائل گوناگون خودمان از جمله 
همین مسئله  برجام و مسائل اقتصادی و مانند اینها 
بــه آنها امید ببندیم؛ نه، اینها کاری نخواهند کرد؛ 

قطع امید ]بكنید[.
حضرت آیت الله العظمی  خامنه ای تصریح کردند: 
مسئله  دیگر در قضیّه  سیاست خارجی، آمریكا است. 
اینكه حالا باز بعضی زمزمه شروع کرده اند که »در 
حاشیه  اجلاس مجمع عمومی، ممكن است مذاکره 
انجام بگیرد«، این به طور قطع منتفی است؛ یعنی 
معنی ندارد یک چنین چیزی. آنها که آن ظاهرسازها 
بودند، آن جوری عمل کردند با ما؛ اینها که آدم های 
وقیحِ مُتهتّکِ پرُروی صریح شمشیر از رو بندند؛ با 
اینها چه مذاکــره ای؟ اصلًا معنی ندارد. حالا آقای 
رئیس جمهور که هیچ، وزیر خارجه و عناصر وزارت 

خارجه هم همین جور؛ هیچ معنی ندارد.
به گزارش آنا، دولت و اعضای آن در 6 ســال 
اخیر هشت دیدار رسمی  با رهبر انقلاب داشتند که 
دیدار آخر سال ۱۳۹۷ رهبر انقلاب نكات بسیار زیاد 

و جزئی را در آن بیان کردند.

رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح 
انهدام هواپیمای بدون سرنشین  می گوید 
متجاوز جاسوســی آمریکایــی و توقیف 
نفتکــش متخلف انگلیســی و در نهایت 
آزادسازی نفتکش کشورمان در جبل الطارق، 
انقلاب  که  است  واقعیت  این  نشان دهنده 
اسلامی با اقتدار به مسیر خود برای دستیابی 

به آرمان های والایش ادامه می دهد.
سرلشــكر محمد باقری رئیس ســتاد کل 
نیرو های مسلح در مراسم تجلیل از خانواده های 
معظم شــهدا و اعطای نشان فرمانده معظم کل 
قوا به جمعی از مدافعان حرم و مجاهدان جبهه 
مقاومت که در محل ســتاد کل نیرو های مسلح 
برگزار شد، اظهار داشت: با وجود تمامی  توطئه ها، 
دسیســه ها، جنگ تحمیلی و ایجــاد ناامنی ها 

بحمدالله امروز انقلاب اســلامی در اوج قدرت و 
صلابت اســت و ثمرات آن در اوج اقتدار به ویژه 
در ماه های اخیر نمایان شــده و هرچه از قدمت 
انقلاب اســلامی می گذرد، جمهوری اسلامی در 
عرصه های مختلف منطقه ای و جهانی بالنده تر و 
مقتدرتر از گذشته به سوی اهداف و آرمان های 

خود گام برمی دارد.
وی با  اشاره به نقش بی بدیل جمهوری اسلامی 
در مقابله با توطئه های دشمنان و حرکت به سوی 
قله های رفیع پیشرفت و شكوفایی گفت: جمهوری 
اســلامی امروز به یاری خداوند و به برکت خون 
شــهدا و رهبری بی نظیر امام راحل)ره( و رهبر 
معظــم انقلاب و فرمانده کل قــوا حضرت امام 
خامنه ای روز به روز بر قدرت و توان خود افزوده و 
جبهه ها و سنگر های کفر و الحاد را بیش از گذشته 

تسخیر کرده و تحت تسلط و اراده خود درآورده 
است؛ به گونه ای که انقلاب ما امروز مسیر الهی خود 
را با قدرت بیشتری طی می کند و امیدواریم که این 
تلاش ها زمینه ساز ظهور حضرت مهدی)عج( باشد.

سرلشــكر باقری تصمیــم و صبر راهبردی 
جمهوری اسلامی ایران در ماجرای برجام و روند 
فعلی را برخاسته از حكمت، هوشمندی و صلابت 
دانســت و با  اشــاره به حوادث اخیر در منطقه 
و جلوه گری های جدید اقتدار نیرو های مســلح 
کشور در مواجهه با تهدیدات منطقه ای و جهانی 
گفت: این رخداد ها ازجمله انهدام هواپیمای بدون 
سرنشــین متجاوز جاسوسی آمریكایی و توقیف 
نفتكش متخلف انگلیسی و در نهایت آزادسازی 
نفتكش کشورمان در جبل الطارق، نشان دهنده 
این واقعیت است که انقلاب اسلامی با اقتدار به 

مسیر خود برای دستیابی به آرمان های والایش 
ادامه می دهد.

وی در ادامه تصریح کــرد: امروز جمهوری 
اسلامی ایران تحت رهبری مقام عظمای ولایت 
و فرماندهی کل قوا با وحدت، یكپارچگی، همدلی، 
هماهنگی، اراده پولادین و مقاومت فعال و پویا، 
مسیر تمدن سازی اســلامی را با درک عمیق و 
بصیــرت کافی ادامه می دهــد و هیچ گاه فریب 
دعوت به مذاکره و پلیس خوب و بد را نمی خورد.

وی در ادامه با  اشــاره به برگزاری مراســم 
تجلیل و اعطای نشــان گفت: این مراسم به امر 
فرمانده معظم کل قوا برای اهدای نشان و تجلیل 
از خانواده های شهدای مدافع حرم و فرماندهان 
نیرو های مســلح و قدردانــی از مجاهدان جبهه 

مقاومت تشكیل شده است.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح:

آزادسازی نفتکش »آدریان دریا« بیانگر اقتدار كشور در عرصه بین المللی است

توصیه های رهبر انقلاب به دولت در ۸ دیدار چه بود؟
از عدالت، مبارزه با فساد، تحمل صدای مخالف تا ممنوعیت مذاكره با آمریکا

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: آنها که قبلًا 
مسئول بوده و اموال را برده اند باید برگردانند؛ 
از بگیر و ببندها نگران نشوید و نهراسید، 

انقلاب زنده تر می شود.
پرویز فتاح، رئیس بنیاد مستضعفان عصر روز 
۲۹ مردادماه در جمع فعالان فرهنگی سیاســی 
دانشگاه های کشــور در دانشگاه فردوسی مشهد 
گفت: انقلاب اســلامی در حال یک تغییر درونی 
اســت و پیاده شدن عده ای از قطار آن، طبیعی و 

ناگزیر است؛ حتی ممكن است برخی جاها انقلاب 
زخم بردارد اما برای شفابخشــی و اعتلای انقلاب 

لازم است.
رئیس بنیاد مستضعفان اظهار کرد: در بنیاد 
مستضعفان نیز به فرموده رهبری، وظیفه سنگین 
رفع اســتضعاف را بر عهده داریم که امید داریم با 
حمایت مردم و همت جوانان انقلابی نتایج خوبی در 
پی داشته باشد. همه اموال بنیاد که دست دیگران 
است باید به محرومین برگردد و طی صحبتی که با 

آیت الله رئیسی داشتم، بنا شد لیست اموال متصرفه 
را جهت رفع تصرف به ایشان بدهم.

فتاح بــا تأکید بر اینكه اکنــون دیگر وقت 
شــعاردادن نیست و باید وارد میدان عمل شویم، 
تصریح کرد: ما ازسیســتم اداری ناامید هستیم؛ 
برای ادامه این حرکت عدالتخواهانه همه باید در 
میدان مطالبه گری حضور داشته باشند، اعم از مردم 
و دانشجویان، زیرا ما به اندازه ای می توانیم بایستیم 

که حمایت مردمی داشته باشیم.

رئیس بنیاد مستضعفان با  اشاره به هشدارهای 
قرآن نسبت به پرهیز از دنیاپرستی به  ویژه برای 
مســئولان گفت: مقام نظام اســلامی نمی تواند 
کاخ نشین باشد؛ ما انقلاب کردیم که سرمایه مردم 
دســت خودشان باشــد نه اینكه از شاه بگیریم و 
خودمان استفاده کنیم. حتی آنها که قبلًا مسئول 
بوده و امــوال را برده اند باید برگردانند؛ از بگیر و 
ببندها نگران نشــوید و نهراسید، انقلاب زنده تر 

می شود.

فتاح: از بگیر و ببندها نگران نشوید؛ انقلاب زنده تر می شود

رئیس  سازمان امور مالیاتی کشور گفت: 4۰ هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی در کشور داریم که با شناسایی و 
وصول آن و نیز اجرای نظام هزینه درآمد، برای تحقق عدالت مالیاتی گام برخواهیم داشت.

امیدعلی پارسا در سفر به قزوین برای افتتاح ساختمان جدید امور مالیاتی شهر محمدیه در گفت وگو با خبرنگار مهر گفت: 
امسال ما یک بخشنامه کشوری ابلاغ کردیم در جهت حمایت از تولید و یک فرصت استثنایی و بسیار ویژه در سال رونق تولید 
فراهم شده که هر واحد تولیدی که اصل بدهی مالیاتی خود را تا پایان مهر ماه پرداخت کند از ۱۰۰ درصد بخشودگی جرایم 
برخوردار می شــود. این جرایم برای برخی واحدها دو تا ســه برابر اصل وام و تسهیلات تولیدکنندگان است و فشار زیادی به 
تولید کننده وارد می کند و این معافیت یک فرصت طلایی و خوبی را فراهم کرده تا تولیدکنندگان و صنعتگران از آن برخوردار 

شوند و ما انتظار داریم صاحبان واحدها از این حمایت دولت برای حل بخشی از مشكلات مالی خود استفاده کنند.
وی گفت: خط قرمز ما در سازمان امور مالیاتی فساد اداری و فرار مالیاتی است که بشدت با آن برخورد می کنیم. یكی از 
مشــكلات ما فرار مالیاتی اســت که انواع متعددی دارد و از طریق کارت های بازرگانی صوری، شرکت های صوری و کار به نام 
دیگران، کتمان درآمدها دیده می شــود که باید همه ریز داده های مربوط به امور پولی و بانكی و شــغلی افراد و دستگاهها در 

اختیار سازمان امور مالیاتی قرار بگیرد.
وی افزود: ماده ۱6۹ مكرر قانون مالیات های مستقیم تكلیف کرده همه دستگاه های اجرایی دولتی هر ریز داده ای راجع 
به هر کسی دارند را باید در اختیار امور مالیاتی قرار دهند و تمامی معاملات در حوزه کالا و خدمات در هر نقطه ای از کشور 
در بســتری که ســازمان امور مالیاتی فراهم می کند صورت بگیرد که به واسطه آن همه معاملات رصد شده و امكان کارهای 

جعلی و صوری از بین می رود.
وی گفت: ۴۰ هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی داریم که این میزان از مجموع بودجه های عمرانی کشور بیشتر است لذا هر 
سه قوه با هم گرایی و اجماع کامل به سمت حداقل کردن این پدیده پیش می روند و در استان های مختلف کارهای خوبی برای 
شناسایی و مقابله با فرار مالیاتی انجام شده است. وی افزود: ما متاسفانه خیلی از همه موارد دقیق قاچاق و اقتصاد زیرزمینی را 
نمی دانیم و فقط حدس می زنیم و برآوردی داریم اما نظام مالیاتی کشور دنبال پیاده کردن عدالت مالیاتی است تا هم کارایی 

نظام مالیاتی بالا برود و هم بودجه مورد نیاز کشور تامین شود.

رئیس  سازمان امور مالیاتی کشور عنوان کرد

4۰ هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی در كشور


